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ZÁPISNICA č. 4/2023 

 

z 4. riadneho zasadnutia Komisie regionálneho rozvoja a cestovného ruchu, 

konaného dňa 5. 6. 2023 

 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny - komisia je uznášaniaschopná 

Neprítomní: ospravedlnený - Adrián Kaliňák 

Hostia: Ján Kocák – vedúci odboru projektového riadenia Ú PSK  

Edita Roháľová - SÚC PSK 

Martin Janoško – riaditeľ  KOCR Severovýchod Slovenska 

Lucia Blašková – riaditeľka OOCR región Vysoké Tatry 

Jozef Šimko – riaditeľ IPC Prešov (online) 

Roman Pavlík – odbor strategického rozvoja Ú PSK (online) 

 

P r o g r a m 

 

Dňa 5.6.2023 sa o 9:00 hod v priestoroch Školy v prírode, Detský raj - Tatranská Lesná 

uskutočnilo 4. riadne zasadnutie Komisie regionálneho rozvoja a cestovného ruchu pri 

Zastupiteľstve Prešovského samosprávneho kraja s nasledovným programom: 

 

1. Otvorenie 

2. Návrh overovateľa zápisnice a uznesenia 

3. Schválenie programu rokovania komisie  

4. Informatívna správa o aktuálnych aktivitách a postupe v oblasti cyklodopravy a 

cykloturistiky ku dňu 24.5.2023 

5. Informatívna správa o činnosti Inovačného partnerského centra za rok 2022 

6. Zmeny v orgánoch spoločností založených PSK 
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7. Návrh rozdelenia dotácií vo Výzve poslancov PSK pre rok 2023 v zmysle VZN PSK č. 

98/2023 o poskytovaní dotácií z vlastných príjmov PSK 

8. Vstup PSK do Združenia Euroregión Tatry so sídlom v Kežmarku 

9. Výročná správa o činnosti KOCR Severovýchod Slovenska za rok 2022 

10. Informácie o príprave stratégie rozvoja cestovného ruchu Prešovského kraja  

11. Rôzne 

12. Spoločná obhliadka turistických záujmových miest 

13.  Záver 

 

Bod 1. Otvorenie 

Štvrté zasadnutie Komisie regionálneho rozvoja a cestovného ruchu pri Zastupiteľstve PSK 

otvoril a viedol predseda Komisie RR a CR pri Zastupiteľstve PSK p. Jozef Kmec, ktorý všetkých 

privítal a navrhol zmenu poradia bodov programu, kvôli krátkosti času, ktorý mali k dispozícii 

online pripojení účastníci zasadnutia. Všetci prítomní súhlasili.  

 

Bod 2. Návrh  overovateľa zápisnice a uznesenia 

Predseda komisie navrhol za overovateľa zápisnice z členov Komisie RR a CR p. Štefana 

Bieľaka.  

Prítomní  členovia komisie nemali pripomienky a návrh  overovateľa zápisnice  a uznesenia 

bol  schválený. 

 

Bod 3.  Schválenie programu rokovania komisie 

Prítomní členovia komisie nemali  pripomienky a návrh programu schválili. 

 

Bod 6.  Zmeny v orgánoch spoločností založených PSK 

Tento bod predstavil p. Slivková, ktorá vysvetlila že v súvislosti so zmenami poslaneckých 

mandátov v zastupiteľstve Prešovského samosprávneho kraja je potrebné zmeniť zástupcov 

Prešovského samosprávneho kraja v Zbore zástupcov členov a v Správnej rade Agentúry 

regionálneho rozvoja Prešovského samosprávneho kraja a v Dozornej rade Inovačného 

partnerského centra, keďže terajším zástupcom nepokračuje poslanecký mandát po voľbách do 

orgánov samosprávnych krajov v roku 2022.  
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Diskusia: 

Prítomní sa uzhodli, že Komisia RR a CR sa nemôže k  uzneseniu / menovanie zástupcov/  vyjadriť, 

lebo momentálne nemá k dispozícii konkrétne návrhy na obsadenie uvedených miest, nakoľko 

návrhy majú byť predložené po rokovaní a dohode predsedov posl. klubov. Preto  členovia komisie 

navrhli len odvolať členov v uvedených orgánoch, ktorým skončil poslanecký mandát a návrhy 

nových členov odporúča prerokovať v Rade PSK.   

 

Uvedené  uznesenie bolo schválené iba v bode A /odvolanie/.  

Uznesenie v bode B / menovanie/ je bez odporúčania komisie,  keďže komisia nemala predložený 

návrh na nových členov týchto orgánov.  

 

Bod. 7.  Návrh rozdelenia dotácií vo Výzve poslancov PSK pre rok 2023 v zmysle VZN PSK    

č. 98/2023 o poskytovaní dotácií z vlastných príjmov PSK 

p. Kmec prítomných informoval, že na 4. zasadnutí Zastupiteľstva Prešovského 

samosprávneho kraja bolo dňa 13. februára 2023 prijaté uznesenie č. 36/2023 k Výzve poslancov 

PSK na predkladanie žiadostí o poskytnutie dotácie pre rok 2023 v zmysle VZN PSK č. 98/2023 o 

poskytovaní dotácií z vlastných príjmov Prešovského samosprávneho kraja. Výzva poslancov PSK 

na predkladanie žiadostí o poskytnutie dotácie pre rok 2023 bola schválená pre jednotlivé programy 

a podprogramy nasledovne: 

Program 1 ŠPORT obsahuje 3 podprogramy 

Program 2 KULTÚRA obsahuje 3 podprogramy 

Program 3 SOCIÁLNE SLUŽBY obsahuje 2 podprogramy 

Program 4 RODINNÁ SAMOSPRÁVA obsahuje 3 podprogramy 

Program 5 PODPORA ŽIVOTNÉHO PROSTREDIA A ROZVOJ ENVIRONMENTÁLNEHO 

POVEDOMIA obsahuje 3 podprogramy 

Program 6 PODPORA VŠEOBECNE PROSPEŠNÝCH SLUŽIEB V ZDRAVOTNÍCTVE 

obsahuje 2 podprogramy. 

Ďalej p. Kocák uviedol, že na 6. zasadnutí Zastupiteľstva Prešovského samosprávneho kraja  

bolo dňa 15. mája 2023 prijaté uznesenie č. 133/2023 k Výzve poslancov PSK na predkladanie 

žiadostí o poskytnutie dotácie pre rok 2023 v zmysle VZN PSK č. 98/2023 o poskytovaní dotácií 

z vlastných príjmov Prešovského samosprávneho kraja, kde sa zmenila celková suma alokácie 

z pôvodných 1 340 000 eur na 2 010 000 eur. V rámci rozpočtu PSK pre rok 2023 je pre tento účel 
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vyčlenený objem finančných prostriedkov v celkovom objeme 2 010 000,00 eur. Prepočtom 

rozdelenia dotácií na jedného poslanca a zaokrúhlením na celé číslo sa rozdelilo 2 009 995,00 eur. 

Predmetom predkladaného materiálu je návrh rozdelenia dotácií žiadateľom, ktorí splnili kritériá 

Výzvy poslancov PSK. Na Úrad Prešovského samosprávneho kraja bolo v lehote do 31.3.2023 

doručených 836 žiadostí o poskytnutie dotácie v zmysle Výzvy poslancov PSK pre rok 2023 

v celkovom objeme požadovanej dotácie 3 062 302,68 eur. Z toho 36 žiadostí nesplnilo kritériá 

výzvy. Zo žiadostí, ktoré splnili kritériá Výzvy poslancov PSK, nebolo podporených 85 žiadostí. 

Materiál obsahuje zoznam 715 žiadateľov, ktorým bola navrhnutá dotácia v tomto členení: 

Program 1 ŠPORT 

250 žiadateľov, dotácia spolu    711 162,00 eur  

Program 2 KULTÚRA 

398 žiadateľov, dotácia spolu    1 126 318,00 eur 

Program 3 SOCIÁLNE SLUŽBY 

17 žiadateľov, dotácia spolu     46 442,00 eur 

Program 4 RODINNÁ SAMOSPRÁVA 

22 žiadateľov, dotácia spolu     51 226,00 eur 

Program 5 PODPORA ŽIVOTNÉHO PROSTREDIA A ROZVOJ 

ENVIRONMENTÁLNEHO POVEDOMIA 

12 žiadateľov, dotácia spolu     38 616,00 eur 

Program 6 PODPORA VŠEOBECNE PROSPEŠNÝCH SLUŽIEB V ZDRAVOTNÍCTVE 

16 žiadateľov, dotácia spolu     36 231,00 eur 

p. Kocák prítomným vysvetlil, že v členení podľa druhu výdavkov je z celkového objemu 

finančných prostriedkov určených na rozdelenie dotácií vo Výzve poslancov PSK objem 

1 451 379,00 eur charakteru bežných výdavkov a 558 616,00 eur charakteru kapitálových 

výdavkov. Žiadosti doručené na Úrad Prešovského samosprávneho kraja boli posúdené po 

formálnej stránke na oddelení dotácií Odboru projektového riadenia v spolupráci s Odborom 

majetku a investícií, Odborom strategického rozvoja, Odborom zdravotníctva a právnym 

oddelením Kancelárie riaditeľa Úradu PSK. Zoznam žiadateľov, ktorým bola navrhnutá dotácia 

poslancami Prešovského samosprávneho kraja, tvorí prílohu materiálu. 
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Diskusia :  

Prítomní diskutovali o potrebe  venovať sa viac oblasti zdravotníctva v týchto výzvach a zvážiť či 

sú dobre nastavené podmienky z hľadiska oprávnenosti aktivít a oprávnenosti žiadateľov (medzi 

žiadateľmi sú aj ekon. silné zdrav. zariadenia, ktoré nevyhnutne nepotrebujú pomoc z verejných 

zdrojov) a taktiež pouvažovať o rozdelení alokácií podľa subjektov, nie len podľa priorít 

(programov). 

Následne sa prítomní dopytovali, kedy bude znova vyhlásená Výzva pre región? p. Bieľak 

vysvetlil, že tento rok sa s tým neráta, ale pri tvorbe rozpočtu PSK na budúci rok 2024 bude táto 

požiadavka predložená na zapracovanie.  

 

Uvedené  uznesenie bolo schválené.  

 

Bod 4.  Informatívna správa o aktuálnych aktivitách a postupe v oblasti cyklodopravy a 

cykloturistiky ku dňu 24.5.2023 

 

p. Pavlík prítomných informoval o tom že, v rámci rozpočtu PSK pre rok 2021 a 

nasledujúce roky bol na podporu cykloaktivít vyčlenený objem finančných prostriedkov v celkovej 

hodnote 320 000 €, ktorý bol následne odsúhlasením Zastupiteľstva PSK zvýšený o 500 000 €.  

Prítomných oboznámil s informáciami o aktuálnych aktivitách v oblasti cyklodopravy a 

cykloturistiky a postupe pri realizovaní cyklotrás ku dňu 24.5.2023 - informácie sa týkali súčasných 

prebiehajúcich aktivít, ktoré sú v riešení. Informoval tiež o realizovaných stretnutiach so 

zástupcami samospráv na jednotlivých vetvách kostrovej siete PSK, ktorá má byť zapracovaná do 

ÚPD PSK v rámci jej aktualizácie. Toto zapracovanie kostrovej siete do ÚPD pomôže 

samosprávam pripravovať investície do cykloturistických trás, keďže budú verejnoprospešnými 

stavbami.  

 

Diskusia: 

Prítomní sa pýtali, kedy budú dokončené všetky okresy v rámci pasportizácie a kedy bude možnosť 

vidieť ako pasportizácia vyzerá v reálnosti, či bude možnosť pripomienkovania?  

p. Pavlík informoval, že do konca júna 2023 by mali  byť hotové aj ostatné pasportizované okresy 

(PP, KK, Stará Ľubovňa, Snina, Medzilaborce, Humenné) a v druhej polovica júna 2023 bude 
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možnosť stretnutia sa s predstavením a pripomienkovaním procesu pasportizácie. Uviedol tiež, že 

pasportizované trasy v rokoch 2020 – 2021 budú zapracované do aplikácie pre zber tak, aby 

vytvorili jeden systém cyklotrás.  

p. Bieľak požiadal, aby členom komisie bol do konca júna predstavený (zaslaný) aspoň jeden 

spracovaný okres (doposiaľ spracovaný koncept pasportizácie), aby mali jasnejšiu predstavu 

o výstupoch a aby neskôr nenegovali výstupy ako celok, čo podporili aj ostatní členovia komisie.    

Následne p. Roháľová priblížila stav a postupy prác na Poloniny trail, Eurovele 11, cykloturistickej 

trase na Domaši  - Holčíkovce, prepojenie Vysokých Tatier a Slovenského raja a Cykloturistickej 

trase pútnického významu.  

Prítomných zaujímalo, kedy bude možnosť previezť sa po Eurovele 11 v celej dĺžke?  

p. Rohaľová uviedla, že pri dodržaní všetkých postupov by to bolo možné v roku 2027, ale 

samozrejme ide o dlhodobý a náročný proces a poukázala na nedostatok personálnych kapacít na 

SÚC PSK, ktorá sa tejto agende na základe príkazného listu venuje. Uviedla tiež, že aktuálne 2 

úseky Eurovela 11 boli podporené z výzvy Plánu obnovy a odolnosti.  

 

Uvedené uznesenie bolo schválené. 

 

Bod 5.  Informatívna správa o činnosti Inovačného partnerského centra za rok 2022 

p. Šimko prítomných informoval o činnosti IPC za rok 2022. Uviedol, že na základe  

zmluvy v zmysle § 20f a nasledujúcich ustanovení Občianskeho zákonníka v znení neskorších 

predpisov, vzniklo záujmové združenie právnických osôb, ako inštitúcia pre podporu výskumného, 

vzdelávacieho a technologického rozvoja Prešovského kraja, ktorá je samostatnou právnickou 

osobou. Bolo založené podpisom zakladateľskej zmluvy a následnou registráciou tromi subjektmi: 

Prešovský samosprávny kraj, Prešovská univerzita, Agentúra regionálneho rozvoja PSK.  

Sídlo združenia je na  Hlavnej ul. 139, 080 01 Prešov. Združenie je založené na dobu neurčitú. 

Vzniklo ako súčasť aktivity „vytváranie partnerstiev“ projektu financovaného z Nórskeho 

finančného mechanizmu. 

p. Šimko uviedol, že predmetom činnosti združenia je najmä príprava a realizácia 

inovačných nástrojov na úrovni NUTS III, správa inovačných nástrojov, poskytovanie služieb pre 

začínajúcich podnikateľov, poradenstvo pri zoskupovaní firiem do klastrov a pri budovaní ich siete 

a infraštruktúry ako základu stratégií regionálneho rozvoja, nadväzovanie kontaktov s investormi 

a zabezpečovanie vzdelávania v inovačných centrách a ďalšie aktivity súvisiace s činnosťou IPC. 
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Diskusia: neboli predložené žiadne návrhy. 

Uvedené  uznesenie bolo schválené. 

 

Bod 10. Informácie o príprave stratégie rozvoja cestovného ruchu Prešovského kraja  

p. Slivková informovala prítomných o tejto téme a uviedla, že potenciál územia 

Prešovského samosprávneho kraja je pre cestovný ruch značne rozsiahly. Nachádzajú sa tu 

priestory poskytujúce možnosti pre rozvoj rekreácie, významné prvky kultúrneho, historického a 

prírodného dedičstva slúžiace ako cieľ poznávacieho turizmu, vodné nádrže a termálne kúpaliská. 

Plnenie úloh v cestovnom ruchu na krajskej úrovni v zmysle zákona č.91/2010o Zb. z. o podpore 

cestovného ruchu je prerozdelené medzi týmito kľúčovými aktérmi: Vyšší územný celok, Obce, 

Krajská organizácia cestovného ruchu, Oblastné organizácie cestovného ruchu, Turistické 

informačné centrá. 

p. Slivková uviedla, že hlavným problémom v oblasti cestovného ruchu sú výrazné 

disparity vo využívaní potenciálu územia Prešovského kraja. Zvlášť významným problémom je 

nedostatočné využitie potenciálu územia v oblasti cestovného ruchu a cykloturistiky v SPR Horný 

Zemplín a SPR Šariš. Aj keď sa v kraji nachádza najviac kultúrno-historických pamiatok spomedzi 

všetkých krajov, mnohé majú nevyhovujúci technický stav. Disparity sú viditeľné i v kvalite a 

množstve ponúkaných služieb. Ubytovacie a stravovacie zariadenia sú najviac obsadené počas 

letnej a zimnej sezóny v SPR Spiš, nedostatočná sezónna vyťaženosť ubytovacích a stravovacích 

zariadení na území kraja je badateľná v menej vyťažených regiónoch, ktoré evidujú nedostatočnú 

aktivitu a marketing miestnych organizácií v rozvoji cestovného ruchu. Okrem uvedeného je 

problematický rozvoj cykloturistiky, ktorý spomaľujú predovšetkým nevysporiadané majetkové 

vzťahy. 

p. Slivková zdôraznila, že výzvou s strednodobom horizonte je vytvorenie uceleného 

systému destinačného manažmentu, propagácie a informovania v oblasti cestovného ruchu na 

území kraja. Zároveň je nevyhnutné využívať systémové riešenie pre kontinuálne vzdelávanie 

zákaznícky orientovaného správania v zariadeniach cestovného ruchu, čím sa zabezpečí zvýšenie 

a skvalitnenie ponúkaných služieb. Výzvou je taktiež rozvíjať cestovný ruch ako trvalo-udržateľný, 

t.j. zamerať sa nie na kvantitu, ale na kvalitu poskytovaných služieb. S udržateľnosťou je potrebné 

preferovať zodpovedné cestovanie do destinácií v kraji, ktoré musí prihliadať na ekológiu, životné 

prostredie a miestnych obyvateľov. Jeden z prostriedkov je využitie potenciálu rozmanitej lokálnej 

kultúry ako tradičná kuchyňa, jedlá, lokálne výrobky a služby. P.Slivková vyzdvihla tiež potrebu 

reagovať aj na potreby prichádzajúcich investorov, ktorí sa zaujímajú aj o potenciál územia v CR.  
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Diskusia: 

p. Bieľak uviedol potrebu zadefinovania rozvoja cestovného ruchu do budúcna, pretože nášmu 

kraju chýba jasná vízia cestovného ruchu a chýba prepájanie inštitúcií s úradom PSK v rámci 

cestovného ruchu. Na základe vízie je potrebné spracovať Stratégiu udržateľného rozvoja CR. Je 

potrebné zvážiť, či ju nevieme vypracovať aj vlastnými kapacitami spolu so subjektami CR – ako 

sú KOCR, OOCR a pod.   

P. Slivková uviedla, že aktuálne Ú PSK nedisponuje personálnymi kapacitami pre strategický 

rozvoj CR, a preto je obtiažne spracovávať stratégie v tejto oblasti vlastnými zamestnancami. Je 

predpoklad, že potrebu navýšenia počtu zamestnancov zadefinuje samotná stratégia, ktorá by 

mohla byť vypracovaná externými expertami, prípadne títo by mohli byť Ú PSK nápomocní pri 

spracovaní stratégie rozvoja CR.  

p. Matľak uviedla, že proces spracovania stratégie nie je vhodné uponáhľať a je dôležité venovať 

jednotlivým krokom náležitú prípravu a prístup.  

p. Bieľak požiadal o predloženie návrhu procesnej mapy vypracovania Stratégie udržateľného 

rozvoja CR na najbližšie zasadnutie komisie (t.j. termíny, úlohy, zodpovednosť). 

p. Blašková priblížila činnosť OOCR región Vysoké Tatry, predstavila projekt Enjoy Tatras a tiež 

sa vyjadria k potrebe mať Stratégiu rozvoja CR v našom kraji.  

Prítomní konštatovali, že je potrebné podporiť cestovný ruch, prepojiť spoluprácu KOCR a OOCR 

s Úradom PSK, zviditeľniť domáce produkty pre turistov, pozrieť sa na cestovný ruch z rôznych 

strán (hospodárska oblasť), pripraviť stratégiu rozvoja cestovného ruchu. Niektorí členovia vzniesli 

požiadavku, aby PSK cez KOCR vo väčšom rozsahu prispel na personálne zabezpečenie činnosti 

jednotlivých  OOCR – doposiaľ prispieva sumou 800 EUR mesačne každej OOCR a návrh bol na 

dvojnásobok tejto sumy.  

Na záver sa členovia komisie zhodli na nevyhnutnej potrebe personálne zabezpečiť túto agendu na 

Úrade PSK (nestačí 1 osoba, ale min. dve kvalifikované osoby, a neskôr viac podľa potreby), ktorí 

sa budú venovať len tejto agende s cieľom vytvoriť samostatné oddelenie cestovného ruchu na 

Úrade PSK s jasne zadefinovanými úlohami.   

 

Uvedené  uznesenie bolo schválené. 
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Bod. 9.  Výročná správa o činnosti KOCR Severovýchod Slovenska za rok 2022 

p. Janoško prítomných informoval o činnosti KOCR Severovýchod Slovensko  za rok 2022.  

Uviedol, že aktivity KOCR Severovýchod Slovenska boli v roku 2022 výrazne smerované na 

oslovenie domáceho trhu, čo sa ukázalo ako efektívna voľba. Cieľom bolo oslovenie potenciálnych 

návštevníkov, predĺženie pobytu v kraji, využitie produktov a služieb. S tým úzko súviseli aj 

aktivity na zlepšovanie turistickej infraštruktúry. KOCR na svoju činnosť čerpala finančné 

prostriedky z členského príspevku Prešovského samosprávneho kraja, členských príspevkov 

oblastných organizácií cestovného ruchu a z dotácie Ministerstva dopravy SR.   

Ďalej p. Janoško uviedol, že marketingové aktivity KOCR Severovýchod Slovenska boli v 

r. 2022 vytvorené komplexne na propagáciu kraja a jeho regiónov s využitím rozmanitých 

marketingových nástrojov. Predstavil marketingové aktivity a kampane KOCR.  

 

Diskusia: Prítomní ocenili aktivity a produkty KOCR Severovýchod Slovensko a vyjadrili 

podporu a poďakovanie organizácii.   

Prebehla diskusia o fungovaní KOCR, o tom ,aké ďalšie aktivity ba mohla, či mala robiť  a ako aj 

o problémoch v cestovnom ruchu z pohľadu KOCR a OOCR.  

p. Molnárová kritizovala nedostatok  finančných  prostriedkov na chod KOCR a zároveň vyjadrila 

názor o chýbajúcom  marketingu v cestovnom ruchu v PSK. V kontexte diskutovaných tém.  

p. Bieľak členov komisie informoval o príprave memoranda PSK s letiskom Poprad -Tatry, ktoré 

sa o.i. týka podpory nových leteckých liniek.  

 

Uvedené  uznesenie bolo schválené. 

 

Bod.8.  Vstup PSK do Združenia Euroregión Tatry so sídlom v Kežmarku 

 

Tento bod predstavil p. Bieľak, ktorý uviedol, že cezhraničná spolupráca s okolitými 

prihraničnými regiónmi je jednou z priorít Prešovského samosprávneho kraja, najmä 

s Malopoľským a Podkarparským vojvodstvom (Poľsko) a Zakarpatskou oblasťou (Ukrajina).  

p. Bieľak informoval prítomných že 24. februára 2023 na hrade Ľubovňa v Starej Ľubovni 

sa uskutočnilo pracovné rokovanie Prešovského samosprávneho kraja (za účasti predsedu PSK 

Milana Majerského) s Malopoľským vojvodstvom (za účasti malopoľského maršalka Witolda 

Kozlowského) s cieľom určiť si priority spoločnej spolupráce medzi oboma regiónmi na ďalšie 

obdobie (cca do roku 2030). Na tomto stretnutí maršalek Malopoľského vojvodstva informoval 
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o zámere tohto vojvodstva vstúpiť ako riadny člen do Zväzku EUROREGIÓN TATRY so sídlom 

v Nowom Targu a cez tento zväzok (združenie) sa podieľať aj na riadení a činnosti Európskeho 

zoskupenia územnej spolupráce TATRY (ďalej len „EZUS TATRY“). Dňa 22. apríla 2023 

Malopoľské vojvodstvo bolo prijaté za riadneho člena Zväzku EUROREGIÓN TATRY. 

Aj vzhľadom na uvedené p. Bieľak poznamenal, že PSK rovnako zvážilo oslovenie zo 

strany slovenského Združenia Euroregión TATRY s ponukou na riadne členstvo v tomto združení, 

ktoré by zároveň znamenalo aj podieľanie sa na činnosti EZUS TATRY, keďže zakladateľmi tohto 

EZUS-u sú dva subjekty – poľský Zväzok EUROREGIÓN TATRY so sídlom v N. Targu 

a slovenské Združenie Euroregión TATRY so sídlom v Kežmarku. Okrem PSK dostal oslovenie 

aj Žilinský samosprávny kraj a PSK sa ponúka členstvo priamo v Rade združenia. Podmienkou 

vstupu PSK do združenia je uznesenie Z PSK.  

Hlavným poslaním je rozvoj cezhraničnej spolupráce severných okresov v oblasti dopravy, 

ochrany prírody, CR, pričom je stále zreteľný rozdielny prístup štátov v týchto oblastiach na oboch 

stranách Tatier. Vstupom do združenia bude mať PSK viac informácií a vplyvu na to, čo sa deje 

na pohraničí. Navyše združenie spravuje Fond malých projektov pre projekty spolupráce subjektov 

v pohraničnom území.  

 
Diskusia: neboli predložené žiadne návrhy a všetci prítomní sa kladne vyjadrili k vstupu PSK do 

tohto združenia .  

 

Uvedené  uznesenie bolo schválené. 

 

11. Rôzne 

Prítomní diskutovali o podpore vytvorenia koordinácie priorít, vízie, stratégie rozvoja 

cestovného ruchu v kraji. Zároveň hovorili o rôznych problémoch, aktuálnych potrebách 

v jednotlivých organizáciách či u jednotlivcov.  

Členovia komisie navrhli aj ďalšie zasadnutia komisie podľa možností uskutočniť ako 

výjazdové zasadnutia v rôznych regiónoch (okresoch) nášho kraja.    

 

12. Spoločná obhliadka turistických záujmových miest.  

Členovia komisie navštívili Lyžiarske Stredisko Tatranská Lomnica – Skalnaté pleso 

v doprovode p. Lucie Blaškovej, riaditeľky OOCR región Vysoké Tatry a tiež p. Slavkovského, 
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riaditeľa tohto strediska, kde im bol prezentovaný aktuálny stav, problémy a potreby cestovného 

ruchu v Regióne Vysokých Tatier. 

 

 

13. Záver 

Predseda Komisie regionálneho rozvoja a cestovného ruchu pri Zastupiteľstve PSK ukončil 

štvrté zasadnutie komisie a poďakoval prítomným za účasť. 

 

V  Prešove, 14. jún  2023 

 

 

 

 

PaedDr. Martina Slivková, PhD., MBA v.r.   Ing. Jozef Kmec, PhD. v.r. 

             sekretár Komisie                                                                   predseda Komisie RR a CR 
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